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     Verkiezings special

Deze keer een ver-
kiezingsspecial! We 

maken op politiek vlak 
binnenkort roerige tij-
den mee!

Per 1 januari 2019 wo-
nen we als huidige 
inwoners van de ge-
meenten Bedum, De Marne, Eemsmond en Winsum 
in de nieuwe gemeente Het Hogeland. Dan zijn we 
met andere woorden allemaal Hogelandsters. En dat 
waren we allemaal al en blijven we dus!

Bestuurlijk gezien zijn we al enkele jaren als CDA-be-
stuur bezig met de voorbereidingen van de nieuwe 
afdeling. We zijn begonnen een Stuurgroep te for-
meren, die bestond uit alle oud-voorzitters van de 
voormalige gemeentelijke afdelingen, onder voorzit-
terschap van ondergetekende. Daarna vormde deze 
Stuurgroep het overgangsbestuur van de op 22 no-
vember 2017 te Warffum nieuw opgerichte CDA-af-
deling Het Hogeland.

Naast het opstellen van een begroting, het ineen 
schuiven van de ledenbestanden en vele andere 
noodzakelijke activiteiten is er een vertrouwenscom-
missie gevormd die gesprekken 
heeft gevoerd met alle verkiesbare 
kandidaten voor de nieuw te vor-
men CDA-fractie na 1 januari 2019. 

De conclusies van de vertrou-
wenscommissie zijn met iedereen 
persoonlijk teruggekoppeld en 
de door het bestuur vastgestelde 
advieslijst werd door de leden-
vergadering op 26 maart 2018 in 
Baflo ongewijzigd overgenomen. 
We hebben een evenwichtig sa-
mengestelde lijst met capabele 
mensen, die uit alle voormalige 
gemeenten komen en een jonge, 
frisse lijsttrekker in de persoon van 
Kristel Rutgers uit Bedum. Zij heeft 

Van de voorzitter

Wilte Everts

er ontzettend veel zin in!

Inmiddels zijn de eerste 10 op de lijst tijdens een 
teambuildingsbijeenkomst bijeen geweest en de 
click was zeer goed! Ik heb er alle vertrouwen in, dat 
het CDA straks met een grote en ervaren fractie mag 
meedoen aan het nieuw te vormen college van bur-
gemeester en wethouders!

Tijdens een binnenkort te houden Algemene Leden 
Vergadering zullen de leden van de afdeling Het Ho-
geland zich mogen uitspreken over de advieslijsten 
voor het waterschap Noorderzijlvest en de Provinci-
ale Staten en op 3 november zal het landelijke CDA 
haar partijcongres houden in Groningen; een uni-
cum, want dat is nog niet eerder gebeurd! Hiervoor 
zult u overigens ook nog separaat een uitnodiging 
ontvangen!

De destijds ingestelde programcommissie heeft een 
concept program aan de ALV aangeboden, dat klonk 
als een klok; dit werd dan ook na enkele kleine aan-
passingen bijna ongewijzigd vastgesteld!

Daarnaast is de campagnecommissie van het CDA 
Het Hogeland onder leiding van Harma Dost bijna 
dagelijks bezig met het bedenken en uitvoeren van 
allerlei creatieve en leuke ideeën, die er aan zullen 
bijdragen, dat ons CDA straks op een goede manier 
kan bijdragen aan het welzijn van de nieuwe ge-
meente Het Hogeland! Daar heb ik alle vertrouwen 
in!

Met de allerhartelijkste groeten,

Wilte Everts, voorzitter CDA Het Hogeland.
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Kunny’s Column

Vertrouwen

Lied 904;

Beveel gerust uw 
wegen, al wat u 

’t harte deert,
der trouwe hoede 
en zegen van Hem, 
die t al regeert.
Die wolken, lucht en winden wijst spoor en loop en 
baan,
zal ook wel wegen vinden waar langs uw voet kan 
gaan.

Dat weten we tegenwoordig niet allemaal meer zo 
zeker.
Veel mensen geloven niet zo stellig als vroeger. 
Bidden om regen bij grote droogte, 
heeft dat zin? Wij denken dat we zelf dingen moeten 
(kunnen) oplossen, we geven dat niet uit handen.

En toch …. het geeft mij rust als ik mijn zorgen bij 
God breng, ook al gaat alles niet zoals ik gehoopt 
had, ik vertrouw dat het ook dan goed is en durf dat 
van God te verwachten.

Een vriendin van ons liet bovenstaand lied zingen 
in de gemeente waar zij als kerkelijk werker begon. 
Later bij groot verdriet in haar leven durfde zij in 
vertrouwen weer dit lied te zingen.

Die wolken, lucht en winden wijst spoor en loop en 
baan zal ook wel wegen vinden voor de mensen, die 
nu losgeweekt worden van onze gemeente Winsum 
en inwoners worden van de nieuwe gemeente 
Westerkwartier en ook voor ons, als achterblijvers in 
gemeente Hogeland.

Bij de vorige herindeling was ik fel tegenstander van 
de samenvoeging van gemeente Ezinge bij Winsum, 
aner kaant daip, ja. Ik vond Zuidhorn een betere 
keus.
Maar wat hebben wij veel goeds aan en met de 
Ezingers beleefd. Zonder anderen te kort te doen wil 

Van de redactie

Het heeft even geduurd sinds het laatste nummer 
van het Groene Hart. Maar hier is ie dan, een num-
mer vrijwel geheel in het teken van de aanstaande 
gemeenteraadsverkiezingen.

Voor de Winsumers zal het even wennen zijn dat 
hun vertrouwde blad zoals ze dat al meer dan 25 jaar 
kennen nu voor een veel grotere gemeente gemaakt 
zal worden. De CDA leden uit de gemeenten Bedum, 
Eemsmond en De Marne zullen dit blad hopelijk net 
zo gaan waarderen als de Winsumer leden dat altijd 
gedaan hebben.

In deze uitgave leest u alles over de aanstaande ver-
kiezingen. Een groot interview met lijsttrekker Kris-
tel Rutgers, maar ook andere kandidaten van de lijst 
stellen zich uitgebreid aan u voor. Van de nummers 
8 en 10 op de lijst is helaas geen profiel binnengeko-
men maar alle profielen zijn (binnenkort) te lezen op 
onze site:

www.cdahethogeland.nl

Verder een beknopte samenvatting van onze verkie-
zingsspeerpunten en leest u alles over de campagne 
zoals die tot nu toe is gevoerd.

Een Groene Hart zonder een column van Kunny is 
welhaast ondenkbaar, evenals het statennieuws van 
onze afgevaardigde Robert de Wit. 

Helaas moeten wij afscheid gaan nemen van een 
deel van onze gemeente en dus ook van een deel 
van onze leden. Het mooie gebied Middag-Humster-
land zal in z’n geheel overgaan naar de gemeente 
Westerkwartier. Raadslid Ymte Sijbrandij vertelt iets 
over de campagne in deze gemeente en uiteraard 
wensen we de vertrekkende CDA’ers alle goeds en 
danken we hen voor de actieve deelname aan het 
CDA Winsum in de afgelopen jaren.

We wensen u veel leesplezier!

Nieuwe emailadres redactie:

groenehart@cdahethogeland.nl
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Weblog 

Bert Westerink

ik Bert Swart noemen.

Nu is het afscheid er bijna, om met Vasalis te spreken:
“Niet het snijden doet zo’n pijn, maar het afgesneden 
zijn”.
We gaan elkaar missen. Voor ons allemaal geldt:
“Ga met God en Hij zal met je zijn: in zijn liefde je 
bewaren”.  Gez. 416.

Dat vertrouwen moeten we houden en koesteren.

Kunny Wieringa.

De boog van de hemelse (on)vrede

Voetballers die op het WK penalty’s missen, krijgen 
menige doodsbedreiging. Of ze nou blank zijn of 
verondersteld moslim. Zelfs vanuit tot voor kort als 
‘nuchter’ bekend staande Scandinavische landen.

Als wethouder voel ik met hen mee. Je kiest voor 
openbaar optreden, en neemt het risico dat een mis-
ser je zomaar tot publiek mikpunt kan maken. ‘Pek en 
veren!’ In het openbaar bestuur gaat het doorgaans 
niet meteen om fysieke bedreigingen. Maar een ‘ze-
nuwpees’ kan er beter niet aan beginnen. Want ook 
als wij bestuurders gewoon ons werk doen, zonder 
dat van missers sprake is, kan woede op ons neerda-
len. Besturen is in de kern immers ‘keuzes maken’. 
En daarbij is er altijd wel iemand niet tevreden.

Enkele voorbeelden:
 
a) Nieuwe woningen bouwen; voordeel: nieuwe be-
woners met hun kinderen helpen de lokale school, mid-
denstand en het verenigingsleven in stand houden. 
Het nadeel: meer verkeersbewegingen, parkeerdruk. 
Het kan ten koste gaan van bestaand uitzicht en groen. 
b) Bomen rooien waarvan de wortels het trot-
toir opdrukken; degene die slecht ter been is 
of met een kinderwagen loopt, wil dat graag. 
De ander wil de boom juist houden en het 
trottoir met een bultje, gelijkmatig ophogen. 
c) Bomen planten in een woonbuurt; de één is tegen 
omwille van het toekomstig uitzicht en de herfstbla-
deren. De ander kan het niet groen genoeg zijn.

(Alle voorbeelden zijn aan de werkelijkheid ont-
leend.)

Met het risico mikpunt te worden, werp ik een ‘keu-
ze’ op. Dat is tenslotte mijn werk.

Onlangs las ik over een Drents initiatief om Chinese 
toeristen te lokken. In Giethoorn lukt dat al geruime 
tijd. Maar de één heeft er omzetvoordeel door; van 
een ander wordt maar zo het tuinpad betreden... 
Toen ik kort na mijn entree in de Winsumer politiek 
enkele vrienden uit het midden des lands De Boog 
en het centrum liet zien, verbaasden zij zich hogelijk 
over de afwezigheid van toeristen. Zo mooi als was 
het ‘klein Venetië’ oordeelden ze.

Ik ben het daar mee eens. Winsum zou er goed aan 
doen, eventueel in combinatie met Appingedam, 
bustours/centrumwandelingen voor Chinese toeris-
ten op te zetten. Gemeente en ondernemersvereni-
ging zouden hier actief werk van moeten maken.

Ter inspiratie staat hieronder een cartoon uit dag-
blad Trouw. Op uw eventuele reacties kom ik een 
volgende keer terug.
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Interview met lijsttrekker Kristel Rutgers

Voor insiders was het wellicht geen echte verrassing. Voor de buitenwacht misschien wel.
Kristel Rutgers uit Bedum is lijsttrekker én beoogd wethouder voor het CDA bij de komende 
gemeenteraadsverkiezingen in de nieuwe gemeente Het Hogeland.
Wie zij is en waar zij voor staat leest u in dit uitgebreide interview.

Henny Oosterhoff-de Vries

Het is woensdagmorgen tegen half 10 als ik mijn 
auto parkeer aan het Burchtplein in Bedum. Kristel 
Rutgers staat al uitnodigend in de deuropening op 
mij te wachten. Even later nemen we plaats aan de 
keukentafel in haar sfeervol ingerichte huis.

Kristel is 43 jaar, moeder van vier kinderen en mo-
menteel fractievoorzitter van het CDA in de gemeen-
teraad van Bedum. Haar man is een expat en verblijft 
voor zijn werk dus veel in het buitenland. Dit vergt 
van Kristel organisatietalent om alles draaiende te 
houden in het gezin, het huishouden en de politiek.

Vanuit haar keukenraam kijkt ze uit op de speel- en 
ontmoetingstuin “De Carrousel”. Dit project is in 
2016 gerealiseerd door initiatieven van buurtbewo-
ners om te stimuleren dat er meer onderlinge con-
tacten in de wijk zouden komen. Het voorheen mod-
derige veldje is omgetoverd tot een prachtige plek 
waar jong en oud kunnen recreëren. Er staan kinder-
speeltoestellen, fitnesstoestellen, bankjes om lek-

ker bij te kletsen en de paden zijn geschikt gemaakt 
voor rolstoelen en rollators. Kristel was één van de 
initiatiefnemers van het eerste uur en is momenteel 
voorzitter van de Stichting Speel- en Ontmoetings-
tuin “De Carrousel”. Ze is trots op het behaalde re-
sultaat. De formule werkt heel goed. Er is altijd veel 
te doen op het terrein omdat diverse verenigingen 
en groeperingen er gebruik van maken. 

..... Als een gemeente helderder gaat com-
municeren is er veel winst te halen in draag-
vlak, begrip en respect......
Het politieke gevoel heeft ze van huis uit mee gekre-
gen. Haar vader was ook raadslid voor het CDA. Ze 
heeft zijn passie gezien. Ook heeft ze veel notulen 
voor hem uitgetypt in de tijd dat men nog geen com-
puter had. Wat heeft haar overgehaald om ook de 
politiek in te gaan? Kristel: “Als een gemeente hel-
derder gaat communiceren is er veel winst te halen 
in draagvlak, begrip en respect. Samen kun je meer 
bereiken. Kortom: men moet duidelijk communice-
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ren en procedures moeten helder zijn. Ik zag verbe-
terkansen waar ik wel een rol in zou willen spelen.”

En hoe zit het met het CDA gevoel? Kristel: “Een 
belangrijk CDA thema is: je bent niet alleen verant-
woordelijk voor jezelf, maar ook voor anderen. Ik zeg 
altijd: kijk naar wat je hebt en niet naar wat je niet 
hebt.” Ze heeft altijd CDA gestemd; nog nooit een 
seconde getwijfeld. Ze is wel nieuwsgierig naar an-
dere partijen.

Voordat ze de politiek inging was ze lerares in het 
basisonderwijs en daarna zelfstandig ondernemer in 
de zorgbemiddeling. Maar bij haar laatste baan mis-
te ze de collega’s want ze is een echte teamspeler.

Naast de politiek is ze geïnteres-
seerd in kunst en cultuur. Een hobby 
is beeldhouwen, maar daar heeft ze 
nu geen tijd meer voor. Hoewel ze de 
vorige week nog in het Rijksmuseum 
in Amsterdam is geweest, heeft ze 
ook nauwelijks tijd voor museumbe-
zoek.

In huize Rutgers wordt op zondag 
een planning gemaakt voor de ko-
mende week zodat alles dan soepel 
verloopt. Er worden afspraken ge-
maakt over de oppas, wie wanneer 
kookt en wie wanneer eet. In prin-
cipe wordt er altijd gezond gegeten. 
Kristels man is zes weken van huis voor zijn werk en 
dan weer vier weken thuis. De twee oudste kinderen 
(15 en 17 jaar) hebben naast hun school een baantje 
in de horeca. Maar de zondag is heilig in het gezin; 
dan is het een dag van rust, een dag van quality time 
met de kinderen. Dan worden er in principe geen 
mailtjes en dergelijke gelezen. De zaterdag wordt 
besteed aan het sporten en de sociale contacten en 

door de week is het druk met school, sport, werk 
en politiek. Kristel levert graag een bijdrage aan de 
wijk en probeert een steentje bij te dragen aan de 
samenleving.

Wat betreft de politiek. Hoe verloopt de verkiezings-
campagne van CDA Het Hogeland tot nu toe? Vol-
gens Kristel heel goed! Ze is trots op het team dat 
heel enthousiast en positief met de campagne be-
zig is. Toen ze was verkozen als lijsttrekker heeft ze 
de eerste tien kandidaten van de lijst bij haar thuis 
uitgenodigd. In het begin ging het even over de po-
litiek, maar al gauw kwamen andere gesprekson-
derwerpen boven drijven. Het werd een heel gezel-
lige avond. Op 1 september heeft het team van 

CDA Het Hogeland de 
eerste prijs gewon-
nen in de poule van 
gemengde teams bij 
het Scheepsjoagen 
in Onderdendam. Zie 
elders in dit blad een 
foto van het team 
met de gewonnen bo-
kaal. 

En hoeveel zetels 
denkt het CDA binnen 
te halen bij de ge-
meenteraadsverkie-

zingen in november? 
Kristel hoopt op zeven!

Op de vraag wat haar drijfveer is antwoordt Kristel: 
“Mijn drijfveer is om in Het Hogeland de afstand tus-
sen politiek en burger te verkleinen. Dat op termijn 
de voordelen van de schaalvergroting opgemerkt en 
gevoeld worden door de inwoners. En dat men trots 
is om in de gemeente Het Hogeland te wonen.”
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En wat is volgens haar het belangrijkste uitgangspunt 
van het CDA? Kristel noemt de gespreide verant-
woordelijkheid. Ieder in zijn kracht zetten. Het beste 
uit mensen halen. De politieke onderwerpen waar 
haar hart ligt zijn: Zorg en Veiligheid, Landbouw en 
Economie,  Onderwijs en Cultuur.

..... Mijn drijfveer is om in Het Hogeland de 
afstand tussen politiek en burger te verklei-
nen.....
De volgende vraag is nogal uitgebreid en er komt 
dan ook een uitgebreid, weloverwogen antwoord 
op. Wat wil je uiteindelijk bereiken in de gemeente 

Het Hogeland? Welke onderwerpen vind je erg be-
langrijk voor de nieuwe gemeente en wat moet er 
volgens jou beslist gebeuren? Kristel: “Dat de zorg 
voor kwetsbare groepen op goed niveau blijft. En 
dat de kosten beheersbaar blijven. Goede relaties 
met inwoners en bedrijven. Een financieel gezonde 
gemeente. Dat de uitgangspunten van het visiedo-
cument “Ruimte!” vorm krijgen. Overheidspartici-
patie is een belangrijk gegeven. De houding van de 
gemeente moet hierbij zijn: ja, mits. Dit dient verge-
zeld te gaan van heldere regels en voorwaarden. In 
een zo vroeg mogelijk stadium dienen inwoners be-
trokken te worden bij bepaalde zaken. Als er oprecht 
geluisterd wordt naar hun visie kom je tot het beste 
resultaat. Door het voorkomen van weerstand, cre-
eer je draagvlak.”

...... Dat de zorg voor kwetsbare groepen op 
goed niveau blijft......
Het Hogeland wordt een uitgestrekte gemeente 
met ongeveer 48.350 inwoners, een oppervlakte 
van 907.6 km² en 50 dorpskernen. Hoe denk je de 
afstand tussen gemeente en bevolking zo klein mo-
gelijk te houden? Kristel: “Voldoende manieren om 
met elkaar te communiceren. Moderne communica-

tie zoals WhatsApp, laagdrempelige bijeenkomsten 
en loketten. Dus goede bereikbaarheid op verschil-
lende manieren zodat alle doelgroepen weten hoe 
ze de gemeente kunnen bereiken.”

Dat ze lijsttrekker is geworden van CDA Het Hoge-
land vind ze een grote eer. En tevens een grote ver-
antwoordelijkheid. Kristel: “De mensen moeten we-
ten dat ik mijn uiterste best doe om er een succes 
van te maken. Maar dat doen we met het hele team. 
Dat kan ik niet alleen. We moeten als team naar bui-
ten treden. Tot nu toe verloopt dat heel soepel. Het 
is heel fijn dat je lijsttrekker mag zijn van zo’n groep 
mensen. Ik ben trots op het vertrouwen dat mensen 

in mij gesteld hebben”.

Hoe denkt Kristel dat haar leven er uit zal zien 
als ze straks (wellicht) wethouder wordt? Ze 
antwoordt: “Volle agenda! Maar ik denk dat 
het heel veel voldoening geeft. Ik krijg op die 
manier veel kansen om een steentje bij te 
dragen aan de nieuwe gemeente. En die kan-
sen, daar verheug ik me echt op. Praktisch ge-
zien zal er wel veel veranderen. Verder wil ik 
blijven wie ik ben.”

Wat voor soort wethouder wil je zijn? Kristel: 
“Representatief. Een wethouder die denkt 
vanuit kansen. Doen wat je zegt en zeggen 

wat je doet. In hele heldere taal. Ik eis eerlijkheid 
van de mensen om me heen. Zal zelf niet snel bluf-
fen. Ik ben flexibel, maar weet wat ik wil. Ik versta 
de kunst om doelen te bereiken door kansen en mo-
gelijkheden te volgen en te creëren. De doelen en 
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ambities zijn inhoudelijk, maar de werkwijze is geba-
seerd op goede relaties en netwerken. Om echt tot 
iets te kunnen komen is vertrouwen van essentieel 
belang. Alles komt terug op vertrouwen.”

...... denken vanuit kansen. Doen wat je zegt 
en zeggen wat je doet......
Als inwoners van getroffen gemeenten kunnen we 
niet om de aardbevingsproblematiek heen. Wat 
zegt Kristel hierover? “Veiligheid staat voorop! De 
onzekerheid van de mensen moet voorbij zijn. Men 
is het vertrouwen kwijt geraakt door steeds andere 
inzichten, richtlijnen en gewijzigde afspraken. Geen 
hap-snap werk leveren, maar met een duidelijk plan 
komen. Eerlijke verdeling tussen lusten en lasten is 
nodig. Innoveren en samenwerken. Stappen maken 
in de energietransitie. Met een duidelijke visie ko-
men en dan tempo maken!”

Wat wil Kristel ons tot slot nog meegeven? “We ho-
pen de komende vier jaar meer leden aan ons te 
kunnen binden vanuit verschillende achtergronden 
zoals leeftijd, opleidingsniveau, cultuur en geslacht. 
Dat willen we bereiken door niet alleen te zeggen 
hoe leuk en zinvol de politiek is, maar door wat we 
laten zien!

Na deze kernachtige woorden neem ik afscheid van 
Kristel. Ik bedank haar voor het interview en wens 
haar en het team veel succes in de campagne en bij 
de komende gemeenteraadsverkiezingen. Op naar 
de zeven zetels!

Partijcongres CDA in Groningen!!

Op zaterdag 3 november wordt het landelijk CDA 
partijcongres gehouden in Groningen op het ter-

rein van de voormalige SuikerUnie

Op dit moment is er nog geen gedetailleerde infor-
matie, maar houdt de website en de media in de 

gaten.
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Campagnenieuws

Het campagneteam 
draait op volle toeren. 
We zijn alweer ruim 
een jaar bezig om aller-
lei ideeën te verzame-
len en praktische zaken 
voor te bereiden. We 
zijn begonnen met een 
kleine groep maar in-
middels bestaat het team uit 9 personen.

Zichtbaarheid is de belangrijkste factor voor deze 
verkiezingen. We vormen een nieuwe gemeente, 
veel is onbekend, dus we moeten informatie opha-
len en zorgen dan mensen ons leren kennen.

Zo zijn we al begonnen met het afleggen van een 
aantal werkbezoeken wat ons veel waardevolle con-
tacten heeft opgeleverd. Aanwezig zijn bij allerlei ac-
tiviteiten in de dorpen wordt ook zeer gewaardeerd. 
Waarbij de topper toch wel was dat het CDA Het Ho-
geland team er met de eerste prijs vandoor ging bij 
het Scheepsjoagen in Onderdendam! De teamspirit 
zit er inmiddels goed in.

We proberen ook goed zichtbaar te zijn op de sociale 
media, daar kun je in deze tijd echt niet meer zonder. 
We zijn actief op Facebook, Twitter en inmiddels ook 
op Instagram en LinkedIn. Maar we vergeten ook 
niet de traditionele media,  u heeft onze persberich-
ten waarschijnlijk wel in de regionale pers gelezen.

Inmiddels staat het verkiezingsprogramma op de 
website (www.cdahethogeland.nl), maar we willen 
voor de “oude gemeenten” nog specifieke speer-
punten formuleren. Een aantal concrete onderwer-
pen waar inwoners zich in herkennen. 

De dag van de verkiezingen, 21 november, komt nu 
wel heel snel dichterbij, nu begint het echte werk! 
De laatste hand wordt gelegd aan de verkiezingsfol-
der, posters moeten worden gedrukt, de groene CDA 
shirts zijn gestreken en de CDA jas heeft vanaf nu 
een plekje aan de kapstok.

Kortom; we gaan vol enthousiasme de campagnetijd 
tegemoet en hopen op een succesvolle uitslag!

Harma Dost

Campagneleider CDA het Hogeland
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Nieuws uit de Fracties

Gemeente Winsum

Door de naderende herin-
deling worden geen nieuwe 
projecten meer opgestart. 
Gevolg is dat de raadsagen-
da steeds korter wordt en 
dat de raad minder vaak bij 
elkaar komt. Dat wil niet 
zeggen dat er helemaal niks 
meer gebeurd. Er wordt nog 
steeds hard gewerkt aan 
een aantal grote projecten. We De resultaten daar-
van worden zichtbaar.

Na de zomervakantie konden de basisschoolkinde-
ren in Baflo de nieuwe school (de Mariaborg) in ge-
bruik nemen. We hebben al een kijkje kunnen ne-
men en we zijn trots op het resultaat. Het definitieve 
ontwerp voor de Tirrel in Winsum wordt in septem-
ber gepresenteerd.

Begin september is gestart met de aanleg van het 
Pieterpad / fietspad tussen Garnwerd en stal Wei-
delust. Een langgekoesterde wens gaat daarmee in 
vervulling.

Ook de woningbouw is losgetrokken in Winsum. De 
vrije kavels in het plan Munster zijn nagenoeg al-
lemaal verkocht (fase 1). Wel waren er een aantal 
problemen, waarvoor een oplossing moest worden 
gevonden. Ook liggen er concrete plannen voor de 
Warringalocatie (appartementen) en het Boogplein 
(3 vrijstaande woningen, 2 appartementengebou-
wen en een commerciële ruimte. Dit was ook nodig. 
We constateren dat er veel vraag is naar levensloop-
bestendige woningen. Het CDA heeft zicht de afgelo-
pen jaren als coalitiepartij sterk gemaakt voor deze 
projecten en we zijn blij dat de resultaten zichtbaar 
worden.

De afgelopen maanden hebben we veel reacties 
gehad over het onderhoud op de begraafplaatsen 
in Baflo, Sauwerd, Winsum en Ezinge. Op de oude 
gedeeltes is de gemeente gestopt met reguliere ar-
beidsintensieve onderhoudstaken. Reden is dat de 
kosten oplopen i.v.m. gifvrij beheer. Een dilemma 
waar alle gemeenten mee te maken hebben. De ge-
volgen zijn voor ons niet acceptabel. De uitstraling 
van begraafplaatsen wordt in onze ogen teveel aan-
getast. Het is bovendien niet in overeenstemming 
met de in de kwaliteitsvisie openbaar groen vastge-
legde uitgangspunten betreffende het groenonder-
houd van begraafplaatsen. Dit was voor ons aanlei-

ding om actie te ondernemen. We hebben inmiddels 
vragen gesteld aan het college. De verantwoordelijk 
portefeuillehouder heeft inmiddels toegezegd de si-
tuatie te herstellen. We blijven dit als CDA fractie in 
de gaten houden.

Peter Ritzema, fractievoorzitter CDA Winsum 

Gemeente De Marne

Ik ben door de redactie ge-
vraagd  om een overzicht te 
geven van politieke items die 
er binnen de gemeente De 
Marne zijn. Daar kan ik vrij 
kort over zijn er spelen mo-
menteel geen grote politieke 
items. Dus dit zou mijn bij-
drage kunnen zijn maar dat 
is toch iets te kort door de bocht. Er zijn altijd wel 
een aantal zaken te benoemen waar we als gemeen-
te mee bezig zijn. Niet zozeer als een politiek item 
maar meer waar we ons als fractie en als raad mee 
bezighouden en mee bezig hebben gehouden.

Een van de grotere projecten wat momenteel nog 
volop loopt is het project Werken Aan De Dorpen. 
Een project wat echt van onder af is opgepakt en 
waarbij de dorpen de mogelijkheid hadden om za-
ken aan te dragen om de leefbaarheid in de dor-
pen te verbeteren. Hier zijn 33 projecten uit voort 
gekomen. De gemeente heeft de gelden die we van 
“Kansrijk Groningen” konden krijgen ingezet voor 
dit project en als gemeente hebben we een gedeel-
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te van de uitkering van de Essent aandelen hier aan 
toegevoegd. Daarnaast faciliteert de gemeente de 
dorpen  door voor iedere dorp een contactpersoon 
aan te wijzen die hen ondersteunt in de breedste zin 
des woord. Voor veel projecten zullen de dorpen zelf 
ook aan de slag moeten om fondsen te werven. Het 
mooie van dit project is dat de dorpen elkaar stimu-
leren om hier mee aan de slag te gaan en van elkaar 
leren. 

Onlangs heeft Lauwersoog als eerste een project 
mogen afronden door de opening van een mooie 
beweegtuin die voor zowel de inwoners van Lauwer-
soog maar ook voor toeristen te gebruiken is.

Een kleine greep uit de initiatieven: beweegtuin, 
verharden schelpenpaden, veilige fiets-/wandelpad, 
upgrading muziektempel, onveilig kruispunt aan-
pakken, bankje rond een vredesboom, speeltuintjes 
upgraden, ontmoetingsplekken in de buitenruimte, 
dorpsbakkerij, extra parkeerplaatsen, verlichting op 
een dorpsommetje, dorpshuizen meer uitstraling 
geven etc. Kleine zaken die veel kunnen opleveren.

Wat het CDA De Marne betreft zou dit ook in de nieu-
we gemeente een mogelijkheid  kunnen zijn hoe we 
als gemeente dorpen faciliteren met wat middelen 
en menskracht om de inwoners in hun eigen kracht 
te zetten. Vaak zijn het kleine dingen die de leefbaar-
heid in een dorp al een hele positieve wending kun-
nen geven. 

Economisch gezien staat bij de grootste werkgever 
in de gemeente n.l. Heiploeg een forse uitbreiding 
op stapel waarvoor binnenkort de raad een bestem-
mingsplanwijziging zal moeten vaststellen. Op het 
bedrijventerrein in Ulrum zijn de afgelopen tijd een 
aantal nieuwe bedrijven gevestigd. Het voorziet in 
een behoefte voor met name regionale bedrijven die 
uitbreiding zoeken voor hun onderneming. In Kruis-
weg ligt nog een bedrijventerrein die met name toe-
spitst is op de agrarische sector en waar de meeste 
gronden ondertussen ook zijn uitgegeven.

Een ander groot project waar de gemeente bij is be-
trokken is de bouw van het Werelderfgoedcentrum 
in Lauwersoog. Politiek gezien wordt dit traject door 
de verschillende fracties waaronder het CDA kritisch 
gevolgd. De komende tijd zal hiervoor het bestem-
mingsplan definitief moeten worden vastgesteld en 
dan zal er ook helderheid moeten zijn over hoe het 
Werelderfgoedcentrum om wil gaan met parkeren.  
Vooral op hoogtij dagen en in de weekenden is er 
een enorme parkeerdruk op Lauwersoog, wat zo nu 
en dan ook voor problemen zorgt.  

Woningbouw in de gemeente begint behoorlijk aan 
te trekken evenals de verkoop van huizen. Waar we 
tegen aanlopen als fractie is dat er in de meeste ker-
nen geen bouwkavels zijn. In Zoutkamp loopt nu een 

traject om te kijken naar mogelijkheden om levens-
loopbestendige woningen te bouwen. Een initiatief 
vanuit de bevolking, maar doordat we een krimp-
gemeente zijn (vreselijk woord trouwens) is dat een 
lastige opgave. Als fractie ondersteunen we het ini-
tiatief om samen te kijken naar mogelijkheden om 
juist wel ook in de kleine kernen te kunnen bouwen 
voor bepaalde doelgroepen. Waarbij levensloopbe-
stendige woningen zeker in beeld zijn en dit zou ook 
de doorstroming van woningen kunnen bevorderen. 
De insteek zou ook moeten zijn dat we gaan bouwen 
op de plekken waar behoefte is (binnen bepaalde 
kaders) en niet gaan bouwen waar we als gemeente 
dat graag willen.  

Het bestemmingsplan buitengebied De Marne zal 
waarschijnlijk het eerste bestemmingsplan zijn wat 
door de nieuwe raad zal worden vastgesteld.  Het 
is een plan met op hoofdlijnen voortzetting van het 
huidige bestemmingsplan met aanpassingen die we 
van de provincie moeten doorvoeren in het kader 
van het provinciaal omgevingsplan.   

Een ander punt waar het CDA zich inzet is om het 
landbouwverkeer op een zo veilige manier voor alle 
weggebruikers te laten doorstromen. De financiële 
middelen om het landbouw verkeer niet door de 
dorpen te laten rijden is nog wel een dingetje, maar 
we zullen als CDA ons daarvoor moeten blijven in-
zetten.

Voor de visserijsector, maar ook voor de haven van 
Lauwersoog is het uitermate belangrijk de bereik-
baarheid van de haven met een voldoende diepgang 
in het zg. “Westgat”, als fractie hebben wij dit altijd 
ondersteund en daar zullen we ook in de toekomst 
als fractie voor moeten gaan.  

Natuurlijk zijn er nog veel meer zaken te benoemen 
in de diverse dorpen en daarbuiten. Ik nodig u uit 
om eens op de fiets of in de auto een rondje door 
het gebied te maken en dan kunt u zien wat er de af-
gelopen jaren wel of niet in de gemeente De Marne 
is gerealiseerd. Wees welkom.

Een zorgenkindje van de afgelopen periode is toch 
het sociaal domein. Als fractie onderstrepen we het 
standpunt dat iemand die hulp nodig heeft in wel-
ke vorm dan ook hulp moet kunnen krijgen. Er mag 
niemand tussen wal en schip raken. Het lastige is de 
financiële kant van het verhaal, wat niet leidend zou 
moeten zijn, maar door de bezuinigen vanuit het rijk 
op de achtergrond wel een leidende positie dreigt 
te krijgen. Als fractie moet je hier steeds keuzes in 
maken en de juiste afwegingen maken waarbij de 
menselijk maat steeds de boventoon moet zijn. 

Je merkt nu duidelijk dat we toewerken naar de 
herindeling. Veel zaken zijn afgerond of worden nu 
overgeheveld naar de nieuwe gemeente. Ik ben 
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overtuigd dat ook in de nieuwe gemeente er een 
sterke fractie zal zijn die op pad gaat om te horen 
wat er leeft in de samenleving om dat te gebruiken 
voor de besluitvorming in de nieuwe raad. Tenslot-
te zitten we er als volksvertegenwoordigers en niet 
voor ons zelf.

Renne Vogel, fractievoorzitter CDA De Marne 

Gemeente Eemsmond 

Nu ik vanaf 1 juni fractievoor-
zitter ben geworden van de 
CDA fractie in Eemsmond is 
mij gevraagd iets te schrijven 
over de actualiteit in Eems-
mond. Ik moet nog steeds 
een beetje wennen aan deze 
rol, tot aan de verkiezingen neem ik de hamer 
over van Alie Spijk. Zij neemt deze maand afscheid 
van de raad en ook van de gemeente Eemsmond. 
De verhuisplannen zijn in een versnelling geraakt en 
daardoor kan Alie de raadsperiode net niet afmaken. 
Dat vinden wij als fractie uiteraard erg jammer, tot 
aan de verkiezingen gaan Jan en ik samen verder. 

Veel onderwerpen zullen worden doorgeschoven 
naar de nieuwe raad. Wat hier op dit moment de ge-
moederen erg bezig houdt is het voornemen voor 
de bouw van een kippenschuur aan de rand van het 
dorp Roodeschool. Het CDA ziet een schuur voor 
48.000 kippen ook liever niet op die plek, er moet 
goed gekeken naar een eventuele alternatieve loca-
tie. Het heeft een grote impact op de omgeving.

Dan speelt hier ook de problematiek rond de ople-
vering van de nieuwe brede school in Uithuizen. Het 
gebouw is zo goed als klaar maar is niet goedgekeurd 
omdat de tussenvloer niet veilig is. Onderzoek moet 
uitwijzen wie uiteindelijk verantwoordelijk is en wat 
dit uiteindelijk extra zal gaan kosten. Feit is wel dat 
de scholen nu een jaar langer in hun oude gebou-
wen moeten blijven.

Verder wordt binnenkort de start gemaakt met de 
centrumplannen in Uithuizen. Uiteindelijk zal het 
Boterdiep weer doorlopen tot op de Blink en de 
overdekte passage naar Molenerf zal weer een open 
doorgang worden, maar daarvoor moeten eerst nog 
een aantal hobbels worden genomen. 

We gaan de laatste periode in als gemeente Eems-
mond, een periode van afscheid nemen en terug-
kijken maar vooral ook een periode waar we de 
blik vooruit richten. Naar de nieuwe gemeente Het 
Hogeland. Ik heb er alle vertrouwen in dat het veel 
nieuwe kansen gaat bieden. Het CDA heeft inmid-
dels een sterk team gevormd en staat klaar voor de 
inwoners!

Gemeente Bedum

Bij gemeenteraadsverkiezin-
gen spelen er veelal thema’s 
die bij inwoners bekend zijn. 
Enerzijds  omdat men er in 
het dagelijks leven vaak mee 
in aanraking komt in het eigen 
dorp of de directe leefomge-
ving, anderszijds omdat er in 
de media vaak voldoende aandacht gaat naar lokale 
vraagstukken. Men heeft een mening of gevoel bij 
de zaken die er spelen.

Bij herindelingsverkiezingingen zijn de onderwerpen 
die er spelen vaak minder bekend, niet zozeer van-
wege een gebrek aan interesse maar omdat het ge-
bied en het aantal dorpen waarover men het heeft 
veel groter is dan men gewend was. Het is dus nú 
zaak om kennis te maken met mensen én zaken die 
er in de BMWE-gemeenten spelen.

In de gemeente Bedum is het plan om de fabriek van 
Friesland Campina Domo toestemming te verlenen 
om uit te breiden een onderwerp dat leeft bij de in-
woners. Het hiervoor moeten omleggen van het Bo-
terdiep is een punt dat veel emoties oproept.

Het burgerinitiatief om de huidige accommodatie 
van de voetbalvereniging te vervangen door een 
Multi Functioneel Centrum is een onderwerp waar-
over de politiek op korte termijn een mening over 
zal moeten vormen.

In de gemeente Bedum zijn/worden alle basisscho-
len aardbevings-en toekomstbestendig gemaakt. 
De Togtemaarschool zal worden gehuisvest in een 
nieuw gebouw, over de lokatiekeuze (perceel ten 
oosten van de huidige lokatie) zijn een aantal omwo-
nenden niet tevreden.

Zuidwolde is een dorp waarin veel zaken op eigen 
kracht en initiatief worden opgepakt, recent heeft 
men het voor elkaar gekregen om de plannen voor 
renovatie en verbouw van Dorpshuis “De Kern” in 
één keer te kunnen gaan uitvoeren in plaats van ge-
faseerd.
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Vrijdag 1 juni: CDA Het 
Hogeland On Tour gestart 
in gemeente Bedum
Vrijdag 1 juni zijn kandi-
daat-raadsleden, wethouders 
en bestuursleden van CDA Het 
Hogeland gestart met het be-
zoeken van bedrijven, instellin-
gen, maatschappelijke initiatie-
ven en bezienswaardigheden 
in de nieuwe gemeente Het 
Hogeland. Door maandelijks 
gezamenlijk “On Tour” te gaan, 
nu maar zeker óók na de ver-
kiezingen, maken de CDA’ers 
diepgaand kennis met elkaars 
huidige gemeente en krijgen zij 
een goed beeld van zaken die er 
spelen in hun nieuwe gemeen-
te. In Zuidwolde werd op dag-
bestedingslocatie “Het Palet” 
(‘s Heerenloo Opmaat) kennis gemaakt met cliënten 
en begeleiders, nadat een inhoudelijke discussie met 
de locatie-manager en regiodirecteur was gevoerd. 

Enthousiaste initiatiefnemers van het plan om een 
Multifunctioneel Centrum in Bedum te bouwen 
gaven de CDA’ers in de kantine van SV Bedum een 
presentatie van hun ideeën, wensen en de huidige 
stand van zaken. De eerste “On Tour” dag werd af-
gesloten met een heerlijke lunch bij “De Koffieleut” 
geserveerd door cliënten van zorgboerderij “Golden 
Raand”. 

In de afgelopen maanden is het CDA op verschillende plaatsen in onze gemeente te zien 
geweest. Op jaarmarkten, braderieen en tijdens werkbezoeken. 
Ook de komende tijd zult u het CDA nog regelmatig zien. Hieronder een impressie.

Het Hogeland
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Vrijdag 15 juni: CDA Het Hogeland aanwe-
zig bij de jaarmarkt in Uithuizen
Op vrijdag 15 juni stonden wij op de jaarmarkt in Uit-
huizen. Waardevolle gesprekken werden gevoerd en 
onze aanwezigheid werd gewaardeerd. Ook aan de 
nodige gezelligheid ontbrak het zeker niet!

Zaterdag 23 juni: CDA Het Hogeland aanwe-
zig bij de opening van Groningen Seaports

Vrijdag 13 juli: CDA Het Hogeland op bezoek 
bij ondernemers in Winsum
Op vrijdag 13 juli zijn kandidaat-raadsleden, wethou-
ders en bestuursleden van CDA het Hogeland op be-
zoek geweest bij diverse ondernemers in Winsum. 
Er worden op dit moment vele initiatieven ontplooid 
door ondernemers om Winsum weer op de kaart te 
zetten. Reden voor het CDA om in gesprek te gaan 
met een aantal van deze ondernemers.

Eerst werd een bezoek gebracht aan café The Cor-
ner in Winsum. Dit gebouw wordt door ondernemer 
Tom de Boer in oude glorie hersteld, waarbij gebruik 
wordt gemaakt van een subsidieregeling van de ge-
meente Winsum om het centrum een impuls te ge-
ven. Aansluitend gingen de CDA’ers in gesprek met 
de ondernemersvereniging in Winsum. 
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Daarna werd een bezoek gebracht aan 
Marenland in Winsum. Onder het genot 
van een lunch vertelde eigenaar Robbert 
van Barneveld over de recreatieve mo-
gelijkheden voor Winsum en de nieuwe 
gemeente het Hogeland. 

De dag werd afgesloten aan de Oude 
Winsumerstraatweg, waar het bedrijf 
Pol Schoonmaak en Glazenwasserij is ge-
vestigd en ook de autocross wedstrijden 
worden georganiseerd. Met eigenaar 
Klaas Pol werd gesproken over de herbestemming 
van vrijkomende agrarische panden en de inspan-
ningen die door Autosport Groningen moeten wor-
den gepleegd om de succesvolle autocross te orga-
niseren.

Vanuit het CDA was er veel waardering voor de vele 
initiatieven in Winsum.  Voor de nieuwe gemeente 
het Hogeland ligt er belangrijke opgave om derge-
lijke initiatieven van ondernemers te omarmen en 
waar mogelijk te faciliteren en te stimuleren.  

Vrijdag 31 Augustus: CDA Het Hogeland op 
de braderie van de Nacht van Winsum
Op 31 augustus was CDA het Hogeland met een 
springkussen aanwezig op de braderie van de Nacht 
van Winsum. De springkussen was een groot succes. 
Veel kinderen (en ouders) kwamen een kijkje ne-
men.

Zaterdag 1 september: 
Seizoensfinale autocross in Winsum
CDA Hogeland was door de organisatie van de au-
tocross uitgenodigd om een kijkje te nemen bij de 
seizoensfinale in Winsum. 

Zaterdag 1 september: 
Scheepsjoagen Onderdendam
Aansluitend aan het bezoek aan de auto-
cross werd in Onderden-
dam deelgenomen aan 
“Scheepsjoagen”. 

CDA Hogeland werd 1e bij 
de gemengde teams. Een 
mooi voorbeeld van team-
work!
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Vrijdag 21 september: 
Werkbezoek De Marne

Vrijdag 21 september is het CDA Hogeland op be-
zoek geweest bij een aantal verenigingen en bedrij-
ven in de gemeente De Marne. Eerder waren 
er al werkbezoeken in de gemeente Bedum 
en Winsum.

Een grote groep CDA-kandidaten voor de nieu-
we gemeente Hogeland kwam vrijdagmorgen 
bijeen in de kantine van FC LEO te Leens. Hier 
vond een gesprek plaats met de Samenwer-
kende Verenigingen Leens. Een groot aantal 
verenigingen en instellingen uit Leens werken 
hierin samen, stemmen activiteiten op elkaar 
af met een activiteitenkalender en versterken 
elkaars activiteiten. Hierdoor wordt de leef-
baarheid in het dorp verbeterd. In plaats van 
krimp zit er schwung in het dorp.  Wat een 
sterke samenleving voor het dorp wel niet kan bete-
kenen. Zo is er weer een EHBO-organisatie ontstaan, 
want bij activiteiten moeten er wel EHBO-ers zijn.  
Iedere vereniging leverde daarvoor tenminste één 
persoon. Andere activiteiten die zijn gaan bloeien: 
Leensterweek, Ede Staal muziekfestival, jaarfeest, 
muziek op de vrijdagavond, enz. Dit soort activitei-
ten stimuleert mensen ook om zich aan te melden 

als vrijwilliger; de sociale samenhang neemt toe. Na-
tuurlijk vreest de SVL ook om onder te sneeuwen in 
de grotere gemeente Hogeland. De CDA-ers hebben 
deze opmerking ter harte genomen, maar het be-
stuur ook aangespoord om vooral de eigen agenda 
uit te voeren. Uiteindelijk hebben alle dorpen vitale 
en krachtige dorpsgemeenschappen nodig. De CDA-
ers onderstreepten de leus in de kantine: “Door sa-
menspel worden kleine dingen groot”.

Daarna ging de CDA-tour naar Lauwersmeerplezier. 
Een recreatiebedrijf te midden van industriële en 
visserijbedrijven, gelegen tussen de ingang naar de 
visserijhaven en het Lauwersmeer. Hier is in 15 jaar 
tijd, naast het visserijbedrijf, een recreatie bedrijf 
ontstaan met camperplaatsen, trekkershutten in 

een loods met een gemeenschappelijke huiskamer 
en een feestlocatie. De ondernemer benadrukte dat 
zoiets alleen kan ontstaan door goed ondernemer-
schap. Je moet de kansen benutten als ze zich aan-
dienen. Het CDA is voorstander om dit soort ontwik-
kelingen te stimuleren. 

Na de lunch (met uiteraard verse gebakken vis)
werd in de haven nog een Zoutkamper vissersboot 
bezocht. Op deze boot wordt de nieuwste techniek 
van garnalen vissen toegepast. Op ingenieuze wij-
ze wordt de bijvangst zo snel mogelijk weer terug-
gevoerd naar het water. Alleen de garnalen blijven 
over. Duidelijk is geworden dat er vele gebieden in 
de Waddenzee niet bevist mogen worden en dat 
de overheid vanuit Heerlen iedere boot in de gaten 
houdt. Het CDA is voorstander van moderne vormen 
van visserij, met schone en hoogstaande technologi-
sche toepassingen. 

Een inspirerende dag voor de bezochte verenigin-
gen, bedrijven en het CDA.
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Uit de statenfractie
Robert de Wit

Allereerst hoop ik dat u allemaal een goede zomer 
hebt gehad. In een ver vakantieland of gewoon thuis 
in de tuin. De kans is klein dat we elkaar deze zomer 
tegen zijn gekomen. Zelf heb ik namelijk een flinke 
reis door Thailand gemaakt met niets anders dan een 
backpack, een klein stapeltje kleding en een aantal 
boeken. Ik houd van verre reizen. Het hoofd even 
helemaal leeg maken door even helemaal afstand 
te nemen van wat je normaal aan het doen bent. 
Stiekem is het ook een moment om terug te kijken 
op de afgelopen periode, na te denken over waar je 
staat en waar je naartoe wilt. Toch was het na drie 
weken weer fijn om terug te keren in onze prachtige 
provincie. Er staat ons immers een boeiend politiek 
jaar te wachten. Ik was blij om te lezen dat de Winsu-
mer traditie van ‘Het Groene Hart’ voortgezet wordt 
in de nieuw te vormen gemeente ‘Het Hogeland’. Ik 
zal ook het aankomende politieke seizoen weer mijn 
best doen om u mee te nemen in het reilen en zeilen 
van de Provinciale Staten van Groningen. 

Werk, economie en energie

 
We hebben de afgelopen periode veel onderwerpen 
behandeld in Provinciale Staten. Pittige dossiers als 
de gaswinning, energietransitie en Zuidelijke Ring-
weg passeerden regelmatig de revue. Als CDA Sta-
tenfractie hebben we de afgelopen jaren vol ingezet 
op thema’s als werk, economie en energie. En dat 
blijven we doen. We moeten stappen vooruit zetten. 
Samen. Daarin is de samenwerking tussen provincie 
en gemeenten van grote waarde. Wij geloven in de 
koers die ons college heeft neergezet. In 2015 was 
er nog sprake van een topsectorenbeleid dat sterk 
aanbodgericht was. Nu hebben we het programma 
Groningen@work wat sterk uitgaat van de vraag en 
specifiek gericht is op het MKB. Dat is, en blijft, de 
banenmotor van Groningen. Het programma biedt 
volop kansen aan starters, zpp’ers, ondernemers 
met een sterk accent op groene investeringen en 
werkgelegenheid. Economie en leefbaarheid gaan 
wat ons betreft hand in hand. Het stimuleren van 
de economie kan de leefbaarheid in Groningen een 
enorme impuls geven.

Kansrijke Leerweg 
 
Een project waar mijn ‘groene CDA hart’ sneller van 
gaat kloppen is de Kansrijke Leerweg. Door mid-
del van dit project, een driejarige pilot, wordt voor 
Groningers met een afstand tot de technische ar-
beidsmarkt een bedrijfsopleiding ontwikkeld en 
praktijk begeleiding aangeboden. Dit is een prachtig 
voorbeeld van succesvolle ondernemingen die zich 
inzetten voor doelgroepen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt. Werkzoekenden van alle leeftijden, 
met en zonder startkwalificatie krijgen op deze ma-
nier een grotere kans op werk. Tegelijkertijd worden 
openstaande vacatures bij ondernemers ingevuld, 
waardoor bedrijven groeien en werkgelegenheid 
niet wegvloeit uit onze provincie. Voor de zomer 
hebben we als CDA fractie een motie ingediend om 
te onderzoeken of deze succesformule ook bij secto-
ren als de bouw en zorg kunnen worden toegepast. 
De bouwsector heeft bijvoorbeeld de komende de-
cennia in het licht van de versterkingsopgave sterk 
behoefte aan vaklieden. Onze motie is bijna una-
niem (alleen de VVD stemde tegen) aangenomen. 

Op naar Het Hogeland
 
Op 1 januari gaan de gemeenten Bedum, de Marne, 
Winsum en Eemsmond op in 1 gemeente: Het Ho-
geland. Voor het zomerreces was ik aanwezig bij de 
algemene ledenvergadering waarin het verkiezings-
programma en de kandidatenlijst werden vastge-
steld. Een zin uit uw verkiezingsprogramma die mij 
het meeste bij is gebleven is: ‘’Politieke partijen zijn 
er voor alle inwoners. Mooi gezegd. Het CDA ook: 
ELK MENS TELT’’. Het doet mij deugt om te zien met 
hoeveel energie uw kandidaten en leden het Hoge-
land doortrekken om met mensen in gesprek te gaan 
over wat hun raakt. Nog even en dan mogen alle in-
woners uit uw nieuwe gemeente hun stem uit gaan 
brengen op de partij die bij hun past. Ik hoop van 
harte dat velen van hen kiezen voor een van de CDA 
kandidaten en hoop u te begroeten tijdens een van 
de campagneactiviteiten. 
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Ezinge

In Ezinge hadden we een erg actieve CDA kern. Daarom is het natuurlijk erg jammer dat dit 
gedeelte van de oude gemeente Winsum wordt afgestaan aan de nieuwe gemeente Wester-
kwartier. Ook onze leden zullen in de nieuwe gemeente actief zijn. Raadslid Ymte Sijbrandij, in 
de nieuwe lijst op plaats 8 geeft een korte impressie van de campagne in het Westerkwartier 

STEM CDA - VOOR EEN KERNGEZOND WESTER-
KWARTIER!

Dit is de slogan waarmee 
de verkiezingscampagne 
van de CDA  afdeling Wes-
terkwartier op 8 septem-
ber j.l. van start is gegaan. 
De aftrap voor deze cam-
pagne was tijdens een ge-
zellig leden-ontbijt in de 
Hof van Arcadia in Open-
de. Hier presenteerde 
het CDA haar verkiezings-
programma en nam het campagneteam ons mee in 
haar plannen hoe dit uit te dragen. Na afloop was er 
nog de mogelijkheid een rondleiding te maken door 
de prachtige tuinen.

De uitslag van de volksraadpleging in het Mid-
dag-Humsterland in november vorig jaar was duide-
lijk. De inwoners kozen er in meerderheid voor dat 
het hele gebied in één gemeente zou komen te lig-
gen en bij voorkeur in de nieuw te vormen gemeen-
te het Westerkwartier. Per 1 januari 2019 wordt dit 
realiteit. Inmiddels zijn de vier CDA afdelingen sa-
mengevoegd tot één CDA afdeling Westerkwartier. 
Ook de CDA leden in Middag  (het Winsumer deel 
van het Middag-humsterland) zijn overgeschreven 
naar de nieuw te vormen afdeling.

De kandidaat raadsleden zijn echter al langer actief. 
Zo zijn er al diverse werkbezoeken afgelegd.  Op 30 
mei hebben wij samen met CDA statenlid Jacob Klaas 
Star een bezoek gebracht bij de boeren in- en rond 
de Medenertilster polder bij Ezinge. De start was op 
de boerderij van Jasper en Wilma Giessen-van der 
Berg. Hier kregen wij een rondleiding en daarbij uit-
leg over de bedrijfsvoering. Daarna hebben wij op 
deze prachtige zomeravond  een tocht gemaakt door 
de polder waarbij Tjepko Schimmel ons ondertussen 
uitleg gaf over de plannen van de provincie. Rond 
een kerngebied van zwaar natuurbeheer moet nog 
ongeveer 80 hectare extra worden ingericht  voor 
natuurontwikkeling en is er een forse verhoging van 
het waterpeil gepland.  Hierdoor O kregen wij ook 
inzicht waar voor de omwonenden de pijnpunten 
liggen. In de kantine op het bedrijf van de familie 

Schimmel in Feerwerd werd de excursie afgesloten. 
Op 19 september is een bezoek gebracht aan recre-
atiecentrum  Garnwerd aan Zee. Dit is nog maar een 
kleine greep uit de talrijke activiteiten die zijn ge-
weest en nog op het programma staan.

Lijsttrekker voor het CDA Westerkwartier is Hylke 
Westra uit Grootegast. Hylke is tevens beoogd wet-
houder mocht het CDA aan het college gaan deelne-
men. 

Voor meer informatie www.kerngezondwesterkwar-
tier.nl  Ook is CDA Westerkwartier te volgen via Face-
book en Twitter.

•	 CDA Het Hogeland ook te volgen is op in-
stagram en LinkedIn (naast facebook en de 
website)

•	 Harma Dost per 1 juni fractievoorzitter is 
geworden voor het CDA in de gemeente 
Eemsmond. Ze volgt daarmee Alie Spijk op.

•	 Jakob de Vries op 31 mei voor de derde 
keer is geïnstalleerd als raadslid in de ge-
meente Bedum. Hij was al eerder twee peri-
odes raadslid, van 2002 tot 2010.

•	 CDA leden Alie en Luit Spijk eind april bei-
den zijn gedecoreerd als Lid in de Orde van 
Oranje-Nassau?

•	 CDA Het Hogeland de wedstrijdbal heeft 
aangeboden voor de finale van het bedrij-
venvoetbal in Winsum.

•	 CDA leden Tiemen en Ida van Dijken op 23 
augustus 50 jaar waren getrouwd.

•	 Het motto van wethouder Kor Berghuis vol-
gens zijn twitter account: “nait souzen moar 
doun is”
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Kandidaten stellen zich voor

Elders in dit nummer kunt u een uitgebreid interview lezen met Kristel Rutgers, de nummer 1 
van de kandidatenlijst. Een aantal van de overige kandidaten stelt zich hieronder aan u voor.

2. Peter Ritzema

Mijn naam is Peter Ritzema. 
Ik ben 36 jaar en geboren en 
getogen in Winsum. Ik ben 
getrouwd met Gerda en heb 
twee zoons van 9 en 7 jaar.

De afgelopen 2 raadsperio-
des ben ik actief geweest als 
raadslid voor de gemeente 
Winsum. Ik ben trots op dit 
gebied en ik vind het belangrijk om mij daarvoor in 
te zetten. Dus niet aan de zijlijn blijven staan, maar 
meedoen! Dit doe ik niet alleen als raadslid, maar 
ook als bestuurslid van de voetbalvereniging.

Ik denk niet graag in problemen en bedreigingen, 
maar wel in kansen en oplossingen. In de diverse 
dorpen zie ik veel initiatieven ontstaan om de leef-
baarheid te verbeteren. Sportverenigingen die met 
elkaar gaan samenwerken, coöperaties die worden 
opgericht om energie op te wekken, ondernemers 
die de handen ineen slaan. Dan is een thema als 
krimp niet een bedreiging en iets wat je overkomt, 
maar een kans waarmee je aan de slag gaat.

De nieuwe gemeente het Hogeland zou dit moeten 
ondersteunen en faciliteren. Bijvoorbeeld door ken-
nis en financiële middelen beschikbaar te stellen. 
Ik geloof niet in een gemeente die alles maar van 
bovenaf oplegt. Initiatieven moeten van onderop 
komen. Daarom ook CDA! Daarnaast is maatwerk 
voor dit gebied van belang. We moeten ons niet la-
ten leiden door allerlei “Randstad” normen over het 
aantal leerlingen per school, het aantal zwembaden 
per inwoner etc. We moeten kijken wat het beste is 
voor dit gebied!

Wat ik ook belangrijk vind is dat de gemeente duide-
lijke besluiten neemt en dat je als raadslid laat zien 
hoe je omgaat  met diverse belangen. Duidelijk zijn 
dus en niet weglopen voor je verantwoordelijkheid 
en eindeloos de besluitvorming vertragen.

Daar zou ik ook in de nieuwe gemeente het Hoge-
land graag mijn steentje aan willen bijdragen!

3. Kor Berghuis

Ik ben in 1959 geboren en ge-
trouwd met Truus. Vader van 
2 dochters die ondertussen 
beiden zelf ook getrouwd zijn 
en de trotse opa van Lars. Tus-
sen Molenrij en Wehe-Den 
Hoorn heb ik samen met mijn 
broer een landbouwbedrijf 
waar de pootaardappelen de 
kurk van het bedrijf zijn. Sinds 
mijn wethouderschap vanaf 2010 ben ik minder ac-
tief op het bedrijf aanwezig en beperkt zich dat tot 
de poot- en zaaiwerkzaamheden en tijdens de oogst. 
Mijn hart ligt trouwens nog steeds in het bedrijf en 
de natuur waar je dagelijks in mag werken.

Het besturen is mij met de paplepel ingegeven en 
ben bestuurslid van diverse maatschappelijk ver-
enigingen geweest zowel gemeentelijk, provinciaal 
als landelijk. Met veel plezier ben ik jarenlang als 
bestuurslid betrokken geweest bij het christelijk pri-
mair onderwijs in de gemeenten De Marne, Eems-
mond, Bedum en Winsum.

Een mooie en vooral dankbare periode was het 
voorzitterschap van het christelijke recreatiewerk 
op Lauwersoog. Voor de ingewijden beter bekend 
als de Witte Tent. Geweldig om zomers op zondagen 
samen met een team van mensen toeristen en men-
sen uit de omgeving de mogelijkheid te bieden om 
tentdiensten en sing-in’s te bezoeken midden in de 
natuur in Gods schepping.

Vanaf 1990 ben ik actief voor het CDA in de gemeen-
te De Marne in diverse functies zoals bestuurslid, 
commissielid, raadslid, fractievoorzitter en zoals al 
vermeld de laatste 2 periodes als wethouder. Mijn 
motivatie om actief bezig te zijn in de politiek is om 
samen met mensen te komen tot een mooie ge-
meente waar het prettig wonen en werken is. Het 
luisteren naar mensen en initiatieven die van onder-
af komen zijn voor mij essentieel om samen te kijken 
naar mogelijkheden om iets gerealiseerd te krijgen.

Vaak zit het niet in grote zaken, maar in de kleine 
dingen. De gemeente moet ten dienste staan van de 
burgers en de bedrijven, waarbij uiteraard wel oog 
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5. Henk Koopmans

Ik ben in 1961 geboren in 
Hoogkerk onder de rook 
van Groningen. In deze 
mooie stad de studie wis- 
en natuurkunde gedaan. 
Omdat we weliswaar graag 
werkten in de stad maar 
liever willen wonen in een 
dorp ben ik samen met Els, 
mijn vrouw, een kleine 30 jaar geleden naar Winsum 
gekomen.
Onze beide kinderen zijn in Winsum geboren en stu-
deren inmiddels ook in Groningen.
Halverwege de jaren 90 opnieuw verhuisd naar de 
toen net gestarte wijk ‘De Brake’. Wij waren één van 
de eerste bewoners. Als voorzitter van de VVE ‘De 
Brake’ raakte ik betrokken bij het ‘gedoe’ rond de 
mandelige waterpartij. Na veel gesteggel tussen ge-
meente, projectontwikkelaar en VVE was het toen-
malig wethouder Bert Swart die uiteindelijk de zaak 
tot een oplossing wist te brengen. Er was een click 
en Bert vroeg mij op een gegeven moment of ik geen 
zin had om de steunfractie te komen versterken. Al-
dus geschiedde.
In de periode 2002-2006 maakte ik deel uit van de 
steunfractie en kwam ik op een gegeven moment 
ook in het bestuur terecht.
Voor de periode 2006-2010 stond ik op een verkies-
bare plaats op de lijst. Ik werd toen echter gepas-
seerd op voorkeursstemmen door ons aller Kunny.
Toen we ook nog eens niet aan het college deelna-
men stond ik opeens 2e reserve. Door een geluk én 
een ongeluk kwam ik in 2008 alsnog in de raad.
Onze fractievoorzitter Rienk Prins overleed geheel 
onverwacht en even later viel het college en werd 

4. Harma Dost

Ik ben 45 jaar en woon in 
Uithuizen, moeder van twee 
kinderen in de leeftijd van 20 
en 17 jaar. Ik ben sinds 2005 
actief voor het CDA in de ge-
meente Eemsmond. Eerst in 
diverse bestuursfuncties zo-
als secretaris en campagne-
leider, maar vanaf 2014 als 
raadslid. In het verleden ben 
ik ook 10 jaar secretaris geweest van de Handelsver-
eniging Uithuizermeeden. Vanuit die functie is mijn 
interesse in de politiek ontstaan.

De afgelopen jaren heb ik veel ervaring op kunnen 
doen in de gemeenteraad van Eemsmond. Een taak 
die ik met heel veel plezier mag vervullen en die ik 
hoop te kunnen voortzetten in de nieuwe gemeente. 
En zeker in die nieuwe gemeente van bijna 50.000 
inwoners wordt gevraagd om een nieuwe manier 
van werken. Het zal meer tijd van een raadslid ver-
gen en dat ben ik mij zeker bewust. Deze functie is 
uitstekend te combineren met mijn parttime baan in 
een damesmodezaak in de stad Groningen, daar ben 
ik verantwoordelijk voor de styling en presentatie 
van de winkel.

Graag wil ik meehelpen om deze nieuwe afdeling 
een eigentijds, fris gezicht te geven. Ik ga de uitda-
ging graag aan! Het CDA is een moderne volkspartij 
die midden in de samenleving staat. Zichtbaar zijn, 
aanspreekbaar en aanwezig zijn bij verschillende ac-
tiviteiten, informatiebijeenkomsten en bewonersini-
tiatieven is belangrijk. Ik probeer nu ook al zo veel 
mogelijk onder de mensen te zijn, het laat zien dat je 
belangstelling toont en dat wordt gewaardeerd. Een 
plek zoeken tussen de inwoners en de politiek en 
daarin vooral mezelf zijn vind ik van heel groot be-
lang; mensen mogen weten wat ze aan mij hebben.
Er is nog veel te doen om ons mooie gebied op de 
kaart te krijgen; zowel op toeristisch gebied als wel 
op het gebied van werkgelegenheid. We moeten 

niet denken in krimp en vergrijzing maar in kansen 
en vergroening. Daarbij moeten we zorgen dat jon-
geren niet wegtrekken; zij moeten zich hier kunnen 
ontwikkelen en hier kunnen wonen en werken.

We mogen trots zijn op ons Groninger land, onze cul-
tuur en onze taal. Dat maakt wie we zijn en is onze 
identiteit. Daar wil ik mij graag voor inzetten!

De uitgangpunten gespreide verantwoordelijkheid, 
publieke gerechtigheid, solidariteit en rentmeester-
schap onderschrijf ik volledig. Een samenleving vor-
men we met elkaar, ieder naar zijn eigen kunnen en 
waar we elkaar helpen. Daarbij vormt het rentmees-
terschap de duurzame basis; niet alleen met aan-
dacht voor onze leefomgeving (aarde, natuur) maar 
zeker ook in duurzame relaties van mens tot mens, 
aandacht voor elkaar.

Kortom; ik ben er klaar voor!

moet zijn voor de verschillenden belangen. Het con-
tact met mensen vind ik persoonlijk zeer belangrijk.

Politiek bedrijf je niet in de raadzaal of collegetafel. 
Politiek bedrijf je in het veld en bij de mensen thuis. 
Politiek doe je niet voor jezelf, nee politiek doe je 
voor de gemeenschap. In de nieuwe gemeente wil ik 
samen met de andere CDA raadsleden midden in de 
samenleving staan en uitgaan van het ja mits prin-
cipe. De gemeente Het Hogeland biedt op velerlei 
gebied prachtige kansen en uitdagingen en daar wil 
ik mij samen met anderen voor inzetten.
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7. Jan van der Wal

Ik ben Jan van de Wal en 
sinds enige tijd (1978) lid van 
ons CDA. Waarom zeg ik ons 
en gebruik ik niet het onper-
soonlijke het? De reden daar-
voor is, dat ik het echt zo voel, 
een ‘oude’ kastanje boom 
met allerlei zijtakken en nog 
weer kleinere takjes, waar-
aan aan de uiteinden vele wil-
de en eetbare kastanjes mogen groeien, ieder jaar 
maar weer. Het CDA is van origine een volkspartij, 
verankerd in een stevig, lees Christelijk, fundament. 
Het feit dat ik namens die partij een boodschap van 
omkijken naar elkaar mag uitdragen stemt mij erg 
blij!

Ik zit sinds 2002 in de raad van de gemeente Eems-
mond, waarbij onderwijs, sport, veiligheid en cul-
tuur tot nu toe mijn portefeuilles waren. Ik zou het 
geweldig vinden indien het lukt er nog een vijfde 
termijn aan vast te mogen plakken. Niet omdat ik 
gehecht ben aan ‘pluche’, na 22 jaar PTT, inmiddels 
Post NL, en sinds 2007 als docent geschiedenis en 
godsdienst/levensbeschouwing aan het Lauwerscol-
lege in Buitenpost, sta ik midden in de samenleving 
en ervaar ik het als een voorrecht daarnaast lokaal 
volksvertegenwoordiger te mogen zijn. Het CDA  
heeft van oudsher een stevige plek bezet in de voor-
malige gemeentes die met elkaar Het Hogeland gaan 
vormen. Ik spreek hierbij de verwachting uit dat het 
in de nieuw te vormen gemeente niet anders zal zijn. 
De kandidaten op de lijst zijn het waard, let hierbij 
vooral op nummer7!

6. Rudmer Veenwijk

Mijn naam is Rudmer Veen-
wijk, 54 jaar en in het da-
gelijks leven ben ik auto-
technicus en keurmeester. 
De visserijsector heeft mijn 
speciale aandacht als raads-
lid in de gemeente De Mar-
ne. Maar ook de landbouw, 
recreatie en toerisme. De 
haven van Lauwersoog is een 
mooi voorbeeld van het samengaan van de visserij 
en het toerisme. Ik zou graag mijn raadswerk willen 
voort zetten in onze nieuwe gemeente Het Hoge-
land. We hebben als burgers en toekomstig bestuur 
een mooie opdracht om samen de nieuwe gemeen-
te vorm te geven.
Niet als vier aparte gemeenten die samen verder-
gaan maar als één Gemeente Het Hogeland. Een ge-
meente met uitdagingen en kansen.
Uitdagingen op gebied van bijvoorbeeld de energie-
transitie. We willen allemaal wel een andere vorm 
van energie, maar waar? Offeren we woongenot op 
of gaat het ten koste van onze landbouwgrond of 
verjagen we onze vissers van hun visgronden. Dat is 
nog een hele uitdaging maar ik ben er van overtuigd 
dat we die energietransitie moet maken. Kansen op 
het gebied van recreatie en toerisme. Het zou mooi 
zijn als ondernemers in en op het Hogeland elkaar 
kunnen verstreken zodat het toerisme gemeente 
breed een nieuwe impuls krijgt.
Wat betreft onze leefomgeving: we kunnen niet bou-
wen voor leegstand. Maar het beleid wat er nu ligt, 
eerst slopen en dan minder terug bouwen, moeten 

het CDA alsnog coalitiepartner en mocht een wet-
houder leveren. Twee plaatsen kwamen vrij en Jan 
Pot en ik mochten Kunny vergezellen in de raad.
Het was best een heftige periode waarin onder an-
dere het Boogplein en de reconstructie Onderden-
damsterweg op de agenda stonden. Ik heb me altijd 
hard gemaakt voor een veiliger situatie met betrek-
king tot het doorgaande verkeer en ben blij dat de 
Onderdendamsterweg inmiddels een stuk veiliger is 
geworden.
Na mijn 2-jarige raadsperiode ben ik weer tot het 
bestuur toegetreden waar ik in 2014 voorzitter van 
werd.
Ik zou het bijna vergeten maar naast mijn bestuur-
lijke leven ben ik momenteel werkzaam als docent 
Wiskunde aan het Dr. Aletta Jacobs College in Hooge-
zand. Ik geef daar les aan de bovenbouw havo/vwo.
Ik moet zeggen dat ik enorm uitzie naar de komende 
raadsperiode in de nieuwe gemeente. Een grotere 
raad, nieuwe projecten, vele uitdagingen, ik denk 
dat we er als CDA klaar voor zijn.

we loslaten. We moeten bouwen voor de markt. Le-
vensloop bestendige woningen, woningen voor één 
persoons huishoudens alternatieve woon ideeën 
zoals Tiny houses. Mijn inziens moet onze nieuwe 
gemeente meer ruimte krijgen om haar eigen wo-
ningbeleid te voeren en moet de Provincie hier op 
de achtergrond treden.
Ik hoop u als raadslid te mogen begroeten in onze 
nieuwe gemeente Het Hogeland.

9. Pieter Boneschansker

Ik ben 48 jaar geleden gebo-
ren en opgegroeid in Leens. 
Dat is de plaats waar ik nu ook 
al weer een heel aantal jaren 
woon met mijn vrouw en 3 
kinderen. Mijn liefde voor het 
Noord Groninger platteland is 
in mijn jeugd ontstaan, te be-
ginnen bij de plaatselijke voetbalvereniging. Voet-
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Ik geloof in de liefde 

Ik geloof 
dat de wereld niet zó hard is 

dat iedere poging  
om haar te veranderen

 stuk zal lopen. 
Ik geloof 

dat ze toegankelijk is
voor het enige middel 
dat taaie structuren 

en keiharde posities buigzaam maakt: 
de kracht van de liefde. 

 
Ik geloof dat harde taal 

niet overeind blijft 
als er hartelijke woorden  

tegenover gezet  
zullen worden. 

Ik geloof 
dat mensen ontdooien 

als ze merken 
dat je met hard tegen hard 

minder bereikt 
dan met begrip 

en samenwerking. 
 

Ik geloof
in mensen 

met hart voor elkaar, 
voor mensen die zich hard maken

voor alles wat zwak is. 
Ik geloof 

in mensen die er hard aan werken 
om de wereld  

een beetje vriendelijker 
en zachtaardiger 

te maken. 

 

 Greet Brokerhof – van der Waa

ballen in een heel leuk team en toen we oud genoeg 
waren, met zijn allen alle feestjes in de eigen ge-
meente en daarbuiten langs. Ook nu nog ben ik bin-
nen de voetbalvereniging actief als spelend lid, maar 
ook als lid van de jeugdcommissie en als scheids-
rechter. Ik probeer er daarmee voor te zorgen dat 
ook de huidige generatie jeugdleden net zo’n mooie 
jeugd kunnen hebben als ik heb gehad.

In het dagelijks leven run ik mijn eigen belastingad-
vies en administratiekantoor. Met mijn financiële 
kennis wordt ik met enige regelmaat betrokken bij 
kascontroles van verenigingen en stichtingen. Dit 
jaar heb ik bijvoorbeeld de kas van de kerk en de be-
grafenisvereniging gecontroleerd.

Wanneer ik nu terugkijk, kom ik tot de conclusie dat 
voor de leefbaarheid en de toekomst van ons gebied 
de verenigingen heel belangrijk zijn om de jongeren 
vast te houden. Ook het grote aantal activiteiten die 
binnen de Gemeente Het Hogeland georganiseerd 
worden, zijn goed voor de aantrekkelijkheid van ons 
gebied. Als inwoners maken wij met zijn allen iets 
moois van onze gemeente en ik zie het als mijn taak 
om ervoor te zorgen dat daar binnen de gemeente-
raad een stem aan gegeven wordt. Daarnaast kan ik 
mijn kennis van financiën inbrengen.

Ik ben kandidaat voor het CDA omdat de bijbel voor 
mij de regels stelt hoe je moet leven en met anderen 
om moet gaan. Ruimte bieden aan de talenten van 
mensen en diegenen die dat nodig hebben, helpen. 
Daar staat het CDA in mijn beleving ook voor.

Daarom is het CDA ook mijn partij.

Algemene ledenvergadering 
CDA Het Hogeland

Op 13 november 2018 houdt het CDA Het 
Hogeland haar najaars ledenvergadering. Als 
bijlage van dit nummer ontvangt u de uitno-

diging en de agenda.

In januari is de afdeling voornemens een 
nieuwjaarsbijeenkomst te organiseren. Op 
deze bijeenkomst zal ook afscheid worden 
genomen van de vertrekkende raads- en 

bestuursleden.
Nadere informatie hierover volgt.
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     Verkiezings special

Samenstelling (interim)Bestuur
Voorzitter:

Wilte Everts,
Bedum

Secretaris (tevens contactpersoon):

Koos Dijksterhuis,
Eemsmond
Oudedijksterweg 23,
Uithuizermeeden
Tel. 0595-412238

Penningmeester:

Henk Koopmans,
Winsum

Lid:

Roel Meijer,
Winsum

Lid:

Marienus Beukema,
Bedum

Lid:

Durk  Miedema,
De Marne

Lid:

Riky Persoon
Eemsmond

Lid:

Bert Helmholt
Bedum

Lid:

Herman Hegge,
De Marne

Fractievoorzitters
Fractievoorzitter Winsum:

Peter Ritzema,
K. ter Laanstraat 5,
Winsum
Tel. 0595-442211

Fractievoorzitter Bedum

Kristel Rutgers
Burchtplein 15
Bedum
Tel. 050-3013755

Fractievoorzitter Eemsmond

Harma Dost
J.F. Kennedylaan 42
Uithuizen
Tel. 06-24332401

Fractievoorzitter De Marne

Renne Vogel
Brugweg 12
Ulrum
Tel. 0595-402030

Contactpersoon statenfractie

Robert de Wit,
Van Iddekingeweg 204,
Groningen
Tel. 06-28521877
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